
Kan vi regne med lokalplanerne? 
Af Anne Ehrenreich og Birgitte Dyreborg, Kandidater for Venstre til 

Kommunalbestyrelsen 
  

De nye lokalplaner (172, 173 og 176) indfriede desværre ikke vores forventninger og 
blev derfor vedtaget af et smalt flertal i kommunalbestyrelsen. Der burde være gjort 
en større indsats for at finde en bred løsning, som alle partier kunne samles om ift 

centrale spørgsmål om kommunens udvikling. Det gælder bl.a. servitutter, 
arealoverførsel og antal etager. 

  
Det betyder desværre, at de vedtagne lokalplaner ikke lever op til målsætningerne om 
at sikre klare rammer om udviklingen og tryghed for borgerne. 

  
Vi har set, at der på Svendsvej, Højskolevej og Møllevænget er skabt grunde via 

arealoverførsler og dispensationer fra mindstegrundstørrelsen. Denne praksis vil 
fortsætte, uanset de nye lokalplaner. Det skal godt nok politisk godkendes af Miljø- og 
Planudvalget, hvor konservative pt. har flertallet. Så det ændrer ikke på noget, 

medmindre der kommer et andet politisk flertal. 
  

Servitutter som borgerne havde ønsket bevaret bliver fjernet med et fingerknips. Det 
gælder bl.a. på Lange Mullers Alle og andre steder i lokalplanernes område. 

  
Vores konklusion er desværre, at de nye lokalplaner ikke har indfriet vores 
forventninger til at sikre tryghed og klarhed for borgerne. Får Venstre mere 

indflydelse i næste valgperiode, vil vi gøre, hvad vi kan for at genoprette denne tillid 
mellem borgere og politikere, som er helt afgørende. 

 


